
SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2021-08-19    

Plats och tid Tingshuset för pres + sekr + kc/teams för övriga kl. 08:30-12:15

Övriga närvarande Michael Plogell (FR) (ordförande)
Lars-Erik Olsson (S) (vice ordförande)
Sverre Fredriksson (M) (2:e vice ordförande)
Monica Holmgren (Kommunchef)
Suzanna Bengtsson (Kommunsekreterare)
Jesper Pernheden (VA-/gatuchef) §104

Utses att justera Lars-Erik Olsson (S)

Justeringens plats och 
tid

Digital signering ,  2021-08-23   18:00

Paragrafer §§103-120

Sekreterare
Suzanna Bengtsson

Ordförande       
Michael Plogell (FR)

Underskrifter

Justerande       
Lars-Erik Olsson (S)

ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag på 
kommunens digitala anslagstavla 2021-08-24. Anslaget tas ner 2021-
09-15. Protokollet förvaras i kommunhuset.

Page 1 of 37



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2021-08-19

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Innehållsförteckning
§103 Meddelanden
§104 Backa vattenskyddsområde med tillhörande skyddsföreskrifter
§105 Revidering av riktlinjer för exploateringsavtal inom Bollebygds kommun
§106 Remiss om Västra Götalandsregionen (VGR) som regionplaneorgan - yttrande

§107 Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 
myndighetsenheter - återremiss

§108 Svar på motion (FR) om allmänna toaletter i Bollebygd
§109 Svar på motion (-) om fokus på folkhälsa
§110 Svar på medborgarförslag om samlingslokal för pensionärer
§111 Besöksnäringsstrategi Boråsregionen Sjuhärad 2025 - yttrande till Boråsregionen

§112 Ansvarig utgivare för direktsändning av kommunfullmäktiges sammanträden och ansvar 
för eventuella yttrandefrihetsbrott

§113 Partistöd 2021- Folkets röst
§114 Dokumenthanteringsplan för överförmyndarverksamheten i Bollebygds kommun
§115 Regelverk, e-förslag i Bollebygds kommun

§116 Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2022 för Tolkförmedling Väst - 
yttrande

§117 Flytt av kommunens e-post till Exchange Online - återremiss
§118 Inköps- och upphandlingspolicy för Bollebygds kommun - diskussion
§119 Delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen
§120 Modulerna på Lokes väg - uppdrag

Page 2 of 37



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
Kommunstyrelsens arbetsutskott
Sammanträdesdatum
2021-08-19

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§103

Meddelanden

Anmälningar
 KS2021/90-5  Protokoll CSG 2021-04-21
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§104 KS2021/206

Backa vattenskyddsområde med tillhörande skyddsföreskrifter 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; Kommunfullmäktige beslutar, 
med stöd av 7 kap. 21 § miljöbalken, om reviderat vattenskyddsområde för grundvattentäkten på 
fastigheterna i Bollebygds kommun, med omfattning som framgår av bifogad karta, bilaga 2. 
Kommunfullmäktige beslutar, med stöd av 7 kap. 22 § miljöbalken, att tillhörande 
skyddsföreskrifter enligt bilaga 1, ska gälla inom vattenskyddsområdet.

Ärendet
Backa vattentäkt försörjer Bollebygds samhälle med vatten och är kommunens största 
vattentäkt. I händelse av att vattentäkten blir obrukbar finns i dag ingen reservvattentäkt. Det är 
därför mycket viktigt att vattentäkten får det skydd som behövs för att öka tryggheten ytterligare i 
den framtida vattenförsörjningen i kommunen.
 
Backa grundvattentäkt nu gällande vattenskyddsområde med skyddsföreskrifter är fastställt 
av länsstyrelsen 1995. Sedan några pågår en översyn av detta vattenskyddsområde och att 
anpassa avgränsning och skyddsföreskrifter till nu gällande krav och lagstiftning. Syftet med 
vattenskyddsområden är att ge vattenförekomster, som är viktiga för dricksvattenförsörjningen, 
ett tillräckligt gott skydd så att råvattentillgångar säkras i ett mer långsiktigt perspektiv. 
Vattenförekomster och vattentäkter måste därför skyddas mot såväl nutida som framtida risker. 
Risker kan vara tillfälliga utsläpp i samband med olyckshändelser samt kontinuerliga diffusa och 
koncentrerade läckage.
 
Framtaget reviderat vattenskyddsområde och tillhörande skyddsföreskrifter har varit ute 
på samråd med berörda parter och synpunkterna är bemötta i samrådsredogörelsen och har 
delvis föranlett förändringar i underlaget. Vid ett beslut av kommunfullmäktige att anta nya 
föreskrifter finns det en tidsperiod då två vattenskyddsområden kommer att gälla. Skulle behov 
av beslut finnas under den perioden så behöver två myndigheter fatta varsitt beslut och den 
skyddsföreskrift som har den mest skarpa restriktionen kommer då att gälla. Länsstyrelsen har 
meddelat att det cirka tar 2 veckor att upphäva de gamla föreskrifterna.
 
 

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden har på sammanträde 2021-06-21, § 114, behandlat ärendet och 
föreslår följande till kommunfullmäktige: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige att, med stöd av 7 kap. 21 § miljöbalken, besluta om reviderat 
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vattenskyddsområde för grundvattentäkten på fastigheterna i Bollebygds kommun, med 
omfattning som framgår av bifogad karta, bilaga 2. Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige att, med stöd av 7 kap. 22 § miljöbalken, besluta att tillhörande 
skyddsföreskrifter enligt bilaga 1, ska gälla inom vattenskyddsområdet.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan tillstyrkas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 § 114 SBN Backa vattenskyddsområde
 Backa vattentäkt, reviderat vattenskyddsområde och skyddsföreskrifter
 Backa VSO karta
 Backa skyddsföreskrifter
 Jämförelse skyddsföreskrifter
 Backa VSO 1995 karta
 Backa vattenskyddsområde samrådsredogörelse 210510

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§105 KS2017/50

Revidering av riktlinjer för exploateringsavtal inom Bollebygds 
kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag: 
Kommunfullmäktige antar riktlinjer för exploateringsavtal i Bollebygds kommun. I samband med 
antagande av dessa riktlinjer upphör tidigare antagna riktlinjer från 2017-04-27, § 60, att gälla.

Ärendet
Exploateringsavtal har sedan den 1 januari 2015, definierats i PBL (plan- och bygglagen 
2010:900) som ”avtal om genomförande av en detaljplan och om medfinansieringsersättning 
mellan en kommun och en byggherre eller en fastighetsägare avseende mark som inte ägs av 
kommunen, dock inte avtal mellan en kommun och staten om utbyggnad av statlig 
transportinfrastruktur”. Att riktlinjer för exploateringsavtal ska finnas i en kommun regleras i 
plan- och bygglagen 6 kap, 39-42 §. Syftet med riktlinjerna är att beskriva kommunens 
utgångspunkter och mål för exploateringsavtal för att fastighetsägare ska få kännedom om vilka 
krav och förväntningar som ställs i samband med detaljplaneprocessen och i samband med 
genomförandet av detaljplaner. Riktlinjerna är vägledande och förarbetena till bestämmelser om 
riktlinjer medger att den kommunala nämnd eller kommunfullmäktige som ingår 
exploateringsavtal får i det enskilda fallet frångå riktlinjerna då det krävs för att på ett 
ändamålsenligt sätt kunna genomföra en detaljplan. I ärendets beredning har avstämning och 
dialog hållits med kommunstyrelseförvaltningen. De ändringar som föreslås avser främst ett 
förtydligande i hur kostnader ska fördelas mellan kommun och exploatör. Det har även 
förtydligas i ärendegången, avseende att exploateringsavtalet ska vara godkänt av 
kommunstyrelsen innan samhällsbyggnadsnämnden antar en detaljplan. I samband med 
antagande av dessa riktlinjer upphör tidigare antagna riktlinjer från 2017-04-27, § 60, att gälla.

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden har på sammanträde 2021-05-17, § 93, behandlat ärendet och föreslår 
följande till kommunfullmäktige: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att föreslå 
kommunfullmäktige att anta riktlinjer för exploateringsavtal i Bollebygds kommun. I samband 
med antagande av dessa riktlinjer upphör tidigare antagna riktlinjer från 2017-04-27, § 60, att 
gälla.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan tillstyrkas och finner att så sker. 
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Beslutsunderlag
 § 93 SBN Riktlinjer för exploateringsavtal
 Förslag styrdokument, från SBN
 Riktlinjer för exploateringsavtal(84687)

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§106 KS2021/121

Remiss om Västra Götalandsregionen (VGR) som regionplaneorgan 
- yttrande 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar upprättat förslag till yttrande som sitt eget och översänder det till Västra 
Götalandsregionen som remissvar.

Ärendet
I januari 2019 fick Region Stockholm och Region Skåne ett obligatoriskt uppdrag att bedriva 
regional fysisk planering för sitt respektive territorium. Som ett led i att åstadkomma mer 
enhetlighet i landet, kan ytterligare län omfattas när behov av och förutsättningar för sådan 
planering finns. Det är endast regionutvecklingsansvariga som kan omfattas och i Västra 
Götaland är det bara Västra Götalandsregionen som kan vara det. I remissvaren på den nyligen 
antagna strategin VG2030 efterfrågas en utökad och tydligare regional fysisk planering. Frågan 
om regionens ansvar för regional planering enligt PBL har lyfts på beredningen för hållbar 
utveckling (BHU). BHU:s ordförande önskade få synpunkter från kommunerna och 
kommunalförbunden om deras inställning till frågan om att Västra Götalandsregionen skulle bli 
ett regionplaneorgan.
 
Västra Götalandsregionen är positiv till att bereda och utreda frågan om en hemställan 
till regeringen om att ansvara för regional fysisk planering, under förutsättning att det finns stöd 
från kommunerna då planeringen behöver göras genom samverkan. Remissen består av ett antal 
frågeställningar och ett underlag bestående av kort fakta, med lästips för fördjupning.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar upprättat förslag till yttrande som sitt eget och översänder det till Västra 
Götalandsregionen som remissvar.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Remiss om regional fysisk planering enligt PBL- VGR som regionplaneorgan
 Remiss om Västra Götalandsregionen (VGR) som regionplaneorgan - yttrande
 Remissbrev om regional fysisk planering enligt PBL - VGR som regionplaneorgan
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 Faktaunderlag - remiss om regional planering enligt PBL

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§107 KS2020/280

Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och 
familjeomsorgens myndighetsenheter - återremiss 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen remitterar ärendet till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande, enligt 
ärendegång i Lokalresursplan för Bollebygds kommun 2021-2030; Akut lokalbehov pkt 4.2.
 
Enligt kommunstyrelsen bör IFO´s lokalbehov inrymmas i utvecklingsprojektet för 
Hembygdsvägen 5. Konsekvensen av detta blir en omprioritering av socialnämndens lokalbehov 
enligt fastställd Lokalresursplan för Bollebygds kommun 2021-2030, antagen av fullmäktige 2021-
04-29, § 51. 

Ärendet
Socialnämnden har initierat ett ärende till kommunstyrelsen om akut behov av 
verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgen. Nämnden menar att under den senaste 
tiden har antalet våldsärenden ökat kraftigt vilket ställer högre krav på individ- och 
familjeomsorgens lokaler. Utifrån situationen i samhället ses en stor risk att våldsärenden även 
fortsatt kommer att utgöra en stor andel av verksamhetens ärenden. Personalgruppen har utökats 
kraftigt sedan nuvarande lokaler togs i bruk och det är nu inte längre hållbart ur ett 
arbetsmiljöperspektiv. Personalen tvingas dessutom att kompromissa med ärendesekretessen på 
grund av trångboddhet i lokalerna. Behovet av nya lokaler har uppmärksammats under en längre 
tid och finns med i lokalresursplanen men genom förändringen i ärendetyperna samt en ökad 
belastning av antal ärenden har situationen blivit akut. Då det inte är sannolikt att varken 
ärendetyp eller belastning kommer att ändras till det bättre inom den närmsta framtiden behöver 
åtgärder vidtas så snart som möjligt.
 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet till socialnämnden på sammanträde 2021-05-25, § 106, 
för att få svar på följande frågor:
1. Hur många arbetsskaderapporter eller tillbud finns det i aktuell verksamhet under de senaste
två åren?
2. Hur ser resultat från skyddsrond, fysisk, organisatorisk och social, ut från de två senaste åren
och vilka åtgärder är genomförda eller planerade utifrån dessa?
3. Hur länge har det varit känt att sekretess inte kan bibehållas i lokalerna?
4. Vilka åtgärder genomfördes efter arbetsmiljöverkets påpekande för några år sedan och vilka
behov som då framkom är inte åtgärdade?
5. Finns överfallslarm i lokalerna idag?
6. Vilka möjligheter har socialnämnden att nyttja sina egna lokaler som man redan har idag t ex
Hembygdsvägen, Stationsvägen, kommunhuset?
7. Varför prioriterades inte lokaler för IFO högre i lokalresursplanen (LRP) om behovet är så
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akut som det framställs?8. Vem tar kostnaden för akutspåret? Har socialnämnden budget avsatt
för det?
 
Socialnämnden har besvarat frågorna och därigenom återremissen, på sammanträde 2021-06-15, 
§ 75, och skickar ärendet återigen till kommunstyrelsen, 

Förslag till beslut
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen remitterar ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden för yttrande, enligt ärendegång i Lokalresursplan för Bollebygds 
kommun 2021-2030; Akut lokalbehov pkt 4.2: 
1. Berörd förvaltning beskriver behovet i ärende till berörd facknämnd. I ärendet ska det finnas 
en tydlig beskrivning av behov, konsekvenser, syfte samt ekonomi. Behovet ska analyseras, 
tillsammans med konsekvenser, om inte åtgärd kan göras.
2. Facknämnd beslutar att beskrivet behov av lokaler måste åtgärdas och skickar ärendet vidare 
till kommunstyrelsen för beslut.
3. Kommunstyrelsen beslutar att remittera ärendet till samhällsbyggnadsnämnden för yttrande.
4. Samhällsbyggnadsnämnden yttrar sig, till kommunstyrelsen. I yttrandet ska lösning på akut 
behov av lokal presenteras, ekonomisk bedömning samt beskrivning av tidsplan ingå.
5. Utifrån samhällsbyggnadsnämndens yttrande beslutar kommunstyrelsen hur man ska gå vidare 
i frågan:
a. ingen åtgärd
b. uppdrag till samhällsbyggnadsnämnden att genomföra inom ram 
c. lyfta frågan till kommunfullmäktige för beslut när åtgärden inte ryms inom budgetram men 
bedöms behöva genomföras
6. Kommunfullmäktige beslutar i frågan enligt punkt 5c.
 
Michael Plogell (FR) föreslår även följande: Enligt kommunstyrelsen bör detta inrymmas i 
utvecklingsprojektet för Hembygdsvägen 5. Konsekvensen av detta blir en omprioritering av 
socialnämndens lokalbehov enligt fastställd Lokalresursplan för Bollebygds kommun 2021-2030, 
antagen av fullmäktige 2021-04-29, § 51. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.  

Beslutsunderlag
 §75 SN Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter - återremitterat ärende(SN2020168-8)
 Akut behov av verksamhetslokaler för IFO myndighet  - återremiss(SN2020168-7)
 §106 KS Akut behov av verksamhetslokaler för individ- och familjeomsorgens 

myndighetsenheter
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Skickas till
Kommunstyrelsen 
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§108 KS2017/43

Svar på motion (FR) om allmänna toaletter i Bollebygd 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag; 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Samhällsbyggnadsnämnden noterar att behov av offentliga 
toaletter finns och föreslår kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur 
detta kan lösas tillsammans med näringslivet.

Ärendet
Michael Plogell (FR) föreslår i en motion den 11 mars 2017 att ett par allmänna 
toaletter upprättas i anknytning till de centrala delarna av Bollebygd. Motionären anser att då 
allmän toalett saknas i Bollebygds centrum och då handlarna måste förbarma sig över, ibland icke 
presumtiva, kunder och då kommunhuset numera kräver öppning inifrån för tillträde, föreslås att 
ett par sådana upprättas i anknytning till de centrala delarna av Bollebygd. Motionären anser 
också att kommunen kan utreda om EU-bidrag kan sökas för finansiering av detta ändamål.
 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2017-03-16, § 43, remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat ärendet 
2021-05-17, § 109, och beslutat att föreslå kommunfullmäktige att avslå 
motionen. Samhällsbyggnadsnämnden noterar att behov av offentliga toaletter finns och 
föreslår kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur detta kan lösas 
tillsammans med näringslivet.

Förslag till beslut
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att kommunfullmäktige avslår 
motionen. Samhällsbyggnadsnämnden noterar att behov av offentliga toaletter finns och 
föreslår kommunfullmäktige att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur detta kan lösas 
tillsammans med näringslivet.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan tillstyrkas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 §109 SBN Svar på motion (FR) om allmänna toaletter i Bollebygd(152540)
 Svar på motion (FR) om allmänna toaletter i Bollebygd(146607)
 Motion om allmänna toaletter
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Skickas till
Kommunstyrelsen
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§109 KS2021/129

Svar på motion (-) om fokus på folkhälsa 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår första att-satsen som handlar om att 
peka ut en verksamhet som får helhetsansvar för folkhälsa.
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår andra att-satsen som handlar om att 
tillsätta en heltidstjänst med fokus på att utveckla föreningsliv och friluftsliv.

Ärendet
Mathias Carlzon (-) föreslår i en motion daterad 2021-03-20 att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att utpeka en verksamhet som får helhetsansvaret för folkhälsan i 
kommunen, och att det tillsätts en 100% resurs med fokus på att utveckla föreningslivet och 
friluftslivet i Bollebygds kommun. 
 
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2021-04-29, § 73, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen för handläggning. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att det inte finns utrymme inom befintlig 
budget idag att tillsätta en 100 % tjänst. Budgetberedningen bör ta med sig beskrivet behov inför 
budget 2022 som delvis ligger i linje med andra att-satsen i motionen. I motionen finns två att-
satser som ska utredas och besvaras. När det gäller att-satsen att utpeka en verksamhet som får 
helhetsansvar för folkhälsa så finns det redan idag i de av kommunfullmäktige antagna 
reglementena en nämnd, kommunstyrelsen, som är ansvarig för att samordna kommunens 
folkhälsoarbete. Dessutom finns det ett samverkansavtal med Södra hälso- och 
sjukvårdsnämnden att ta hänsyn till. Utifrån samverkansavtalet med regionen finns det en tydlig 
struktur över hur folkhälsoarbetet ska utföras, där kommunstyrelsen årligen beslutar om 
folkhälsoarbetes inriktning genom verksamhetsplanen för det lokala folkhälsoarbetet. Det finns 
en folkhälsostrateg, en heltidstjänst, anställd på kommunstyrelseförvaltningen.
 
Folkhälsa är en fråga som berör hela samhället och alla förvaltningar och nämnder i kommunen. 
Precis som motionären beskriver så ligger ansvar och utförandet under olika nämnder beroende 
på vilken del i folkhälsa som åsyftas. Det pågår ett arbete inom kommunchefens ledningsgrupp 
(KLG) sedan ett år tillbaka som just syftar till att ta ett större helhetsgrepp kring folkhälsa där 
bland annat kommunen behöver samla sina resurser kring politiskt beslutade prioriterade frågor 
och områden inom folkhälsa. För att detta ska ske behöver tjänstepersoner i KLG tillsammans 
med folkhälsostrategen ta fram förslag på gemensamma prioriterade områden över förvaltnings-
/nämndgränserna. Synkningen och samstämmigheten i nämndernas verksamhetsplaner behöver 
utvecklas när det gäller frågor som rör folkhälsa och även detta är något som KLG har 
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förhoppningen ska kunna ske i ett första steg inför 2022.
 
Bedömningen är att kommunstyrelsen fortsätta ska ha samordningsansvaret och att det därmed 
inte ska föras över ett helhetsansvar på någon annan nämnd. Samordningsansvaret bör även 
inbegripa att folkhälsostrateg ska kunna svara för hela kommunens samlade bild av folkhälsan, 
oavsett vilken nämnd som ansvarar för vad.
 
Den andra attsatsen som handlar om att det tillsätts en resurs med fokus på att utveckla 
föreningslivet och friluftslivet i Bollebygds kommun, med de delar som motionären beskriver och 
tar upp i sin motion, så finns det även där ett pågående arbete hos såväl tjänstepersoner som 
inom politiken inför budget 2022. Det har uppmärksammat att ingen nämnd tidigare haft ett 
uttalat ansvar för turism och besöksnäring i sitt reglemente och därmed har det inte funnits 
någon uttalad funktion som haft ansvar för dessa frågor. I de av kommunfullmäktige under 2021 
antagna reglementena har ansvaret för turism- och besöksnäring lyfts fram och kommunstyrelsen 
är ansvarig för detta område. Dock har inga resurser tillskjutits. Resursbristen har lyfts fram av 
tjänstepersoner inför budget 2022 och det krävs ett politiskt beslut om resurs ska skjutas till, om 
kommunstyrelseförvaltningen ska omprioritera i nuvarande resurstilldelning eller om turism och 
besöksnäring inte är något som kommunen ska prioritera alls. Turism och besöksnäring ligger i 
vissa delar nära kultur och fritid som utbildningsnämnden ansvarar för.  Friluftsliv, turism och 
besöksnäring är även en viktig fråga för näringslivet i kommunen. Idag samverkar 
utbildningsförvaltningen och kommunstyrelseförvaltningen i de frågor som handlar om friluftsliv, 
turism och besöksnäring men precis som motionären beskriver avstår kommunen från att göra 
vissa saker inom området då resurser saknas. Tills viss del kan även inriktningsbeslut 
saknas. Bedömningen som görs från förvaltningens sida är att ett resurstillskott på halvtid med 
fokus på turism och besöksnäring skulle räcka för att kommunen ska kunna arbeta med dessa 
frågor och då i samverkan med ansvarig funktion för kultur och fritid kunna utveckla förenings- 
och friluftsliv.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår första att-satsen som handlar om att 
peka ut en verksamhet som får helhetsansvar för folkhälsa. Kommunstyrelsen föreslår att 
kommunfullmäktige avslår andra att-satsen som handlar om att tillsätta en heltidstjänst med fokus 
på att utveckla föreningsliv och friluftsliv.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Motion (-) om ökat fokus på folkhälsa
 Svar på motion gällande fokus på folkhälsa
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§110 KS2020/259

Svar på medborgarförslag om samlingslokal för pensionärer 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. Bristande tillgång till lokaler är en stor 
utmaning i Bollebygds kommun, som är en snabbt växande kommun. Samtliga av kommunens 
egna verksamheter har lokalbrist och av den anledningen finns det inte möjlighet för kommunen 
att erbjuda en samlingslokal till pensionärer som efterfrågas. Utifrån den kommunala 
likställighetsprincipen vore ett allaktivitetshus som kan nyttjas av hela kommunens föreningsliv 
att föredra. I dagsläget finns dock inga lediga lokaler som kommunen kan erbjuda, men frågan 
om en lokal, ett allaktivitetshus, som alla föreningar kan nyttja är intressant och bör vara av 
intresse att lyftas upp för dialog och i framtiden politiskt beslut.
 
Föreningar i kommunen bör återuppta dialog med socialnämnden om bokning av Bollegården 
när coronapandemin är över.
 
Bollebygds kommun har initierat ett arbete med att ta fram riktlinjer för uthyrning av kommunala 
befintliga lokaler, när de inte används av kommunens verksamheter. Dock är riktlinjerna inte 
färdiga att antas politiskt än. 
 

Ärendet
Britta Ekberg och Christina Wernersson föreslår i medborgarförslag 2020-11-13 att Bollebygds 
kommun ska tillhandahålla en samlingslokal för pensionärer i kommunen.  Kommunfullmäktige 
har på sammanträde 2020-12-09, 155, överlämnat medborgarförslaget till kommunstyrelsen för 
handläggning och beslut.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Bristande tillgång till lokaler är en stor 
utmaning i Bollebygds kommun, som är en snabbt växande kommun. Samtliga av kommunens 
egna verksamheter har lokalbrist och av den anledningen finns det inte möjlighet för kommunen 
att erbjuda en samlingslokal till pensionärer som efterfrågas i medborgarförslaget. I dagsläget 
finns ett avtal tecknat 2014 mellan kommunen och PRO-SPF:s gymförening om rätten att nyttja 
gymlokalen på Bollegården. Utöver detta får kommunen hänvisa pensionärsföreningarna – 
tillsammans med andra föreningar, organisationer med flera – att boka lokaler via kommunens 
externa bokningssida. Förslagsställarna tar i medborgarförslaget upp att det kan finnas fler 
föreningar som är intresserade av en samlingslokal och att kommunen i så fall kan erbjuda ett 
allaktivitetshus som fler föreningar kan nyttja. Utifrån likställighetsprincipen, det vill säga att en 
kommun är skyldig att behandla sina medlemmar lika om det inte finns sakliga skäl för annat, 
vore ett allaktivitetshus som kan nyttjas av hela kommunens föreningsliv att föredra. I dagsläget 
finns dock inga lediga lokaler som kommunen kan erbjuda, men frågan om en lokal, ett 
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allaktivitetshus, som alla föreningar kan nyttja är intressant och bör vara av intresse att lyftas upp 
för dialog och i framtiden politiskt beslut. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget besvarat. Bristande tillgång till lokaler är en stor 
utmaning i Bollebygds kommun, som är en snabbt växande kommun. Samtliga av kommunens 
egna verksamheter har lokalbrist och av den anledningen finns det inte möjlighet för kommunen 
att erbjuda en samlingslokal till pensionärer som efterfrågas. Utifrån den kommunala 
likställighetsprincipen vore ett allaktivitetshus som kan nyttjas av hela kommunens föreningsliv 
att föredra. I dagsläget finns dock inga lediga lokaler som kommunen kan erbjuda, men frågan 
om en lokal, ett allaktivitetshus, som alla föreningar kan nyttja är intressant och bör vara av 
intresse att lyftas upp för dialog och i framtiden politiskt beslut.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår två tilläggsförslag: 1. Föreningar i kommunen bör återuppta dialog 
med socialnämnden om bokning av Bollegården när coronapandemin är över. 2. Bollebygds 
kommun har initierat ett arbete med att ta fram riktlinjer för uthyrning av kommunala befintliga 
lokaler, när de inte används av kommunens verksamheter. Dock är riktlinjerna inte färdiga att 
antas politiskt än. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar först om förvaltningens förslag kan antas och finner att så sker. Därefter 
frågar ordföranden om arbetsutskottet bifaller eller avslår Michael Plogells (FR) två tilläggsförslag 
och finner att arbetsutskottet bifaller förslagen. 

Beslutsunderlag
 Medborgarförslag om samlingslokal för pensionärer, maskad
 Svar på medborgarförslag om samlingslokal till pensionärer

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§111 KS2021/163

Besöksnäringsstrategi Boråsregionen Sjuhärad 2025 - yttrande till 
Boråsregionen 

Beslut
Arbetsutskottet beslutar att förslag till yttrandet ändras till följande: Bollebygds kommun ser 
positivt på en besöksnäringsstrategi för Boråsregionen Sjuhärad. Besöksnäringen är en del av 
näringslivet och den är en av Sveriges och regionens basnäringar. Besöksnäringen är ett verktyg 
av flera för att stärka regionens konkurrenskraft, tillväxtpotential och attraktionskraft. Dock finns 
det i dagsläget inte budget eller personella resurser avsatta i kommunen för att arbeta med 
besöksnäring.
 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget och skickar det som kommunens 
remissvar till Boråsregionen.
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet. 

Ärendet
Förslaget till besöksnäringsstrategi är framtaget av ansvariga tjänstepersoner i respektive kommun 
där Kairos Future har varit processledare. Direktionen för Boråsregionen Sjuhärads 
kommunalförbund beslutade vid sitt sammanträde 2021-04-16 att rekommendera 
medlemskommunerna att anta Besöksnäringsstrategi Boråsregionen Sjuhärad 2025.
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör följande bedömning: Utbildningsnämnden ansvarar för kultur 
och fritid och en liten del av besöksnäring kan anses ingå i utbildningsnämndens uppdrag. Dock 
kan inte ytterligare ansvar eller uppdrag läggas på utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen är 
ansvarig enligt reglemente för besöksnäring men det har inte tillförts resurser så att 
kommunstyrelseförvaltningen ska kunna ta ansvar för området. Kommunstyrelsen måste begära 
resurs för att kunna arbeta med besöksnäring alternativt tydligt prioritera vad som ska prioriteras 
bort av det som görs idag till förmån för besöksnäring. Förutsättningarna för att arbeta med 
besöksnäring behöver stärkas om kommunen ska kunna arbeta efter och med strategin.

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande som sitt eget och skickar det som kommunens 
remissvar till Boråsregionen.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår att yttrandet ändras till följande: Bollebygds kommun ser positivt på 
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en besöksnäringsstrategi för Boråsregionen Sjuhärad. Besöksnäringen är en del av näringslivet 
och den är en av Sveriges och regionens basnäringar. Besöksnäringen är ett verktyg av flera för 
att stärka regionens konkurrenskraft, tillväxtpotential och attraktionskraft. Dock finns det 
i dagsläget inte budget eller personella resurser avsatta i kommunen för att arbeta med 
besöksnäring.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om Michael Plogells (FR) förslag kan antas och finner att så sker.  
 
Reservation
Lars-Erik Olsson (S) reserverar sig mot beslutet. 

Beslutsunderlag
 Besöksnäringsstrategi Boråsregionen Sjuhärad 2025 - yttrande
 Protokollsutdrag § 20 210416 besöksnäringsstrategi Boråsregionen Sjuhärad 2025
 Förslag besöksnäringsstrategi Boråsregionen Sjuhärad 2025

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§112 KS2021/191

Ansvarig utgivare för direktsändning av kommunfullmäktiges 
sammanträden och ansvar för eventuella yttrandefrihetsbrott 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige utser kommunfullmäktiges ordförande Peter 
Hemlin (M) som ansvarig utgivare för sändning av kommunfullmäktiges sammanträden från och 
med den 1 oktober 2021 och tillsvidare.
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige utser kommunfullmäktiges 1:e vice 
ordförande Otto Andreasson (S) som ställföreträdande ansvarig utgivare för sändning av 
kommunfullmäktiges sammanträden från och med den 1 oktober 2021 och tillsvidare.
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att var och en som yttrar sig under 
kommunfullmäktiges sammanträden själv ansvarar för eventuella yttrandefrihetsbrott han/hon 
begår.

Ärendet
Bollebygds kommun direktsänder sedan 2012 kommunfullmäktiges möten via webbsändning. 
Den som tillhandahåller direktsändningar eller uppspelningar av program på förutbestämda tider 
ska anmäla sändningsverksamheten till Myndigheten för press, radio och TV och utse en ansvarig 
utgivare för sändningarna. I anmälan ska ansvarig utgivare anges. Sändningen omfattas då av ett 
grundlagsskydd. Om en behörig utgivare inte är utsedd faller utgivarens ansvar istället på den som 
skulle ha utsett en utgivare. Normalt brukar kommunfullmäktiges ordförande, med vice 
ordföranden som ersättare, utses som utgivare för sändningarna. När utgivare utses brukar man 
också besluta att istället för utgivaren ska var och en som framträder i sändningen själva svara för 
eventuella yttrandefrihetsbrott som den begår. Ett sådant beslut ska meddelas de berörda samt 
Myndigheten för press, radio och TV och antecknas i ett särskilt register hos den som bedriver 
sändningsverksamheten. Den ansvarige utgivaren och dennes ställföreträdare ansvarar för att 
upprätta registret, ajourhålla det samt informera berörda om kommunfullmäktiges beslut om att 
var och en ansvarar själv för eventuella yttrandefrihetsbrott. Alla sändningar ska sparas minst sex 
månader eftersom det är preskriptionstiden för yttrandefrihetsbrott, vilka bygger på att 
ingripanden endast får ske i efterhand d.v.s. efter publiceringen. Om förändring sker under 
innevarande mandatperiod eller senast vid ny mandatperiod om förändring sker ska ny ansvarig 
utses.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
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Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige utser kommunfullmäktiges ordförande Peter 
Hemlin (M) som ansvarig utgivare för sändning av kommunfullmäktiges sammanträden från och 
med den 1 oktober 2021 och tillsvidare.
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige utser kommunfullmäktiges 1:e vice 
ordförande Otto Andreasson (S) som ställföreträdande ansvarig utgivare för sändning av 
kommunfullmäktiges sammanträden från och med den 1 oktober 2021 och tillsvidare.
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att var och en som yttrar sig under 
kommunfullmäktiges sammanträden själv ansvarar för eventuella yttrandefrihetsbrott han/hon 
begår.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Ansvarig utgivare för direktsändning av kommunfullmäktiges sammanträden samt ansvar 

för eventuella yttrandefrihetsbrott

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§113 KS2021/167

Partistöd 2021- Folkets röst 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (FR) för år 2021 med 56 644 kr.

Ärendet
Kommunfullmäktige fastställde i december 2020 bestämmelser för kommunalt partistöd i 
Bollebygds kommun. Bestämmelserna överensstämmer med kommunallagens krav kring 
partistöd – att partistöd bara betalas ut till ett parti som är en juridisk person, och som har 
mandat i kommunfullmäktige. Vidare regleras i bestämmelserna att varje parti årligen ska lämna 
en skriftlig redovisning som visar att partistödet använts för att stärka det politiska partiets 
ställning i den kommunala demokratin. Redovisningen ska avse perioden 1 januari-31 december 
och lämnas in till kommunstyrelse-förvaltningen inom angiven tid. Redovisningen ska omfatta 
både det partistöd som utbetalats under året och det partiet eventuellt har sparat från tidigare år. 
En av partiet utsedd särskild granskare ska granska om redovisningen av partiets användning av 
partistödet överensstämmer med syftet med det kommunala partistödet. Granskningsrapporten 
ska bifogas till partiets redovisning.

I beslut i september 2017 beslutade fullmäktige att partistödet ska beslutas om kontinuerligt 
allteftersom enskilt parti inkommit med de handlingar som krävs, vilket Folkets Röst nu gjort.

Partistödet består av ett bidrag per parti och ett bidrag per mandat:
44 % av prisbasbeloppet/parti
15 % av prisbasbeloppet/mandat

År 2021 beräknas ett prisbasbelopp till 47 600 kr.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunfullmäktige beslutar om utbetalning av partistöd till (FR) för år 2021 med 56 644 kr.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
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 Utbetalning av partistöd 2021 - Folkets Röst
 Granskningsrapport FR

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§114 KS2021/161

Dokumenthanteringsplan för överförmyndarverksamheten i 
Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar förslag till dokumenthanteringsplan för överförmyndaren i Bollebygds 
kommun. Planen gäller från och med 2021-09-01.

Ärendet
Överförmyndarens dokumenthanteringsplan beskriver de allmänna handlingar som ska bevaras 
eller gallras inom överförmyndarens verksamhet. I kommunens arkivreglemente, som anger hur 
kommunen tillämpar arkivlagen, framgår att överförmyndaren tar beslut om 
dokumenthanteringsplanen efter att ha samrått med arkivmyndigheten. Detta samråd har nu 
skett. Dokumenthanteringsplanen tar upp både allmänna delar hos en förvaltning och den 
specifika del som Överförmyndare i Samverkan hanterar genom delegering. Överförmyndare i 
Samverkan har sitt säte i Skövde och sköter hela den operativa delen av överförmyndarens 
verksamhet genom avtal mellan kommunerna Bollebygd och 
Skövde.  Dokumenthanteringsplanen har också stöd i de gallringsråd som Sveriges Kommuner 
och Regioner har utfärdat, Nr 9 2020.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar förslag till dokumenthanteringsplan för överförmyndaren i Bollebygds 
kommun. Planen gäller från och med 2021-09-01.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Dokumenthanteringsplan för överförmyndaren i Bollebygds kommun
 Dokumenthanteringsplan överförmyndare Bollebygd

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§115 KS2021/170

Regelverk, e-förslag i Bollebygds kommun 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige upphäver beslut om medborgarförslag i 
fullmäktiges arbetsordning, § 36, och ersätter § 36 med förslag till regelverk för e-förslag i 
Bollebygds kommun, och att ändringen börjar gälla från och med 1 januari 2022. 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att säkerställa att lämpligt webbverktyg för 
e-förslag tas fram och implementeras på kommunens webbplats under hösten 2021.

Ärendet
Kommunfullmäktige beslutade i april 2021 att ge kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram ett 
regelverk för processen med medborgarförslag i Bollebygds kommun. Regelverket ska arbetas in i 
kommun-fullmäktiges arbetsordning. Kommunfullmäktige önskar att regelverket är 
färdigbehandlat i nämnder och kommunstyrelsen så att ärendet kan gå upp till 
kommunfullmäktiges sammanträde i september 2021.

Uppdraget från fullmäktige lyder i sin helhet: I samband med beredningen (av fyra 
medborgarförslag som anmäldes på fullmäktiges möte 2021-04-29) ska kommunstyrelsen i 
samråd med samhällsbyggnadsnämnden utarbeta en strategi och åtgärder för att möjliggöra en 
objektiv utvärdering av syfte, prioritering, finansiering och angelägenhetsgrad bland medborgarna 
av respektive förslag. Det regelverk som tas fram ska kunna tjäna som underlag för framtida 
bedömningar av inkomna medborgarförslag. Regelverket ska fastställas av kommunfullmäktige 
och ingå i fullmäktiges arbetsordning.

Samtliga nämnder har haft regelverket på remiss och inkomna synpunkter redovisa för respektive 
nämnd. Samhällsbyggnadsnämnden ser positivt på ett införande av nytt regelverk för förslag i 
syfte att ge medborgaren en process, som gynnar öppenhet och tillgänglighet. Ett anpassat 
och fungerande webbverktyg behöver då tillhandahållas och personella resurser finnas för 
hanteringen centralt samt i respektive nämnd. Samhällsbyggnadsnämnden ser ett stort värde för 
förslagsställaren att processen förenklas genom ett verktyg, där det finns samlad information om 
de förslag som hanterats samt inkommit. Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att fördelningen av 
förslag kanske direkt när de inkommer, utifrån reglementena, av behörig delegat inom 
kommunstyrelseförvaltningen. Processen skulle därmed kunna bli mer tidseffektiv. 
Samhällsbyggnadsnämnden föreslår att processen med e-förslagen görs så samlat som möjligt så 
att förslagen kan ställas mot varandra utifrån samhällsnytta och kostnad, en god ekonomisk 
hushållning. Hur prioriteringen mellan förslagen ska kopplas mot budget över tid behöver 
belysas. Frågan om budget behöver särskilt utredas i framtaget förslag. Befintlig budget per 
nämnd styr genomförandet idag. Regelverket föreslås därför föreskriva
hur budget- och resursfördelningen ska hanteras. Utredningen av förslagen sker inom befintlig 
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budget. Finns det ett önskemål om en effektivare och snabbare hantering för att även kunna 
verkställa förslag kan det vara lämpligt att nämnderna avsätter en pott i budgeten.

Socialnämnden avstyrker förslaget med motivering att förslaget inte har hanterats i 
kommunstyrelsen innan det skickats ut till nämnderna, att förslaget innebär att personer riskerar 
att stängas ute från möjligheten att lämna medborgarförslag genom att det krävs att man 
använder sig av digitala lösningar. Socialnämnden anser att det måste finnas alternativa 
möjligheter att lämna medborgarförslag samt att förslaget om att medborgarförslag ska få minst 
25 röster för att hanteras innebär en alltför begränsad möjlighet att hantera medborgarförslag 
som kan vara bra men inte
uppmärksammas. Socialnämnden ser positivt på en digital utveckling men anser att förslaget bör 
utvecklas för att möjliggöra alternativa sätt att lämna medborgarförslag och att kravet på röstning 
tas bort. Socialnämnden rekommenderar att den förvaltning som ansvarar för att hantera 
förslaget får mandat att sammanslå medborgarförslag som är likartade.

Utbildningsnämnden anser förslaget vara intressant och ser att det kan möjliggöra nya sätt för 
kommuninvånare att påverka och få inflytande i den kommunala verksamheten. 
Utbildningsnämnden har två frågor som de skickar med. Vad händer om en fråga inte får 25 
röster? Är ett elektroniskt inlämnande det enda sättet att lämna in ett förslag?

Medborgarförslag kontra e-förslag
Medborgarförslag infördes i kommunallagen 2002 med syftet att minska avståndet mellan väljare 
och valda. Medborgarförslag innebär enligt kommunallagen en möjlighet för den som är 
folkbokförd i en kommun att väcka ärenden i fullmäktige om frågor inom kommunens 
ansvarsområden. Ordningen för medborgarförslag i kommunallagen är frivillig. Det finns inte 
bestämmelser som förbjuder kommunen att införa en ordning för e-förslag, som ger medborgare 
möjlighet att initiera förslag i fullmäktige eller nämnder, så länge övriga bestämmelser i 
kommunallagen följs. Ett e-förslag, eller e-petition, är ett förslag på en åtgärd från en medborgare 
till kommunens politiker. Förslaget läggs ut på webben och andra medborgare kan stödja 
förslaget genom att rösta på det.

Fler och fler kommuner övergår till e-förslag i syfte att göra medborgardialogen mer 
transparant. E-förslaget publiceras på kommunens webbplats där vem som helst kan se inkomna 
förslag och dessutom stödja ett inkommet förslag. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att 
Bollebygds kommun ändrar till att ha e-förslag istället för medborgarförslag, i enlighet med 
förslag till nytt regelverk. 
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige upphäver beslut om medborgarförslag i 
fullmäktiges arbetsordning, § 36, och ersätter § 36 med förslag till regelverk för e-förslag i 
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Bollebygds kommun, och att ändringen börjar gälla från och med 1 januari 2022. 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att säkerställa att lämpligt webbverktyg för 
e-förslag tas fram och implementeras på kommunens webbplats under hösten 2021.
 
Ledamöternas förslag till beslut
Lars-Erik Olsson (S) föreslår att förslaget ska avslås. 
 
Beslutsgång
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 
och finner att arbetsutskottet beslutar enligt kommunstyrelseförvaltningens förslag. 

Beslutsunderlag
 Regelverk för processen med medborgarförslag i Bollebyggs kommun
 Regelverk för processen med medborgarförslag i Bollebygds kommun
 §133 SBN Remiss angående regelverk för medborgarförslag
 Yttrande från SBN
 §43 UN Internremiss, regelverk för e-förslag (medborgarförslag) i Bollebygds kommun 

senast 2021-08-09(UN2021150-4)
 §78 SN Regelverk för processen kring medborgarförslag i Bollebygds kommun - 

remiss(SN202169-4)

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§116 KS2021/194

Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2022 för 
Tolkförmedling Väst - yttrande 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun inte har något att erinra mot förslag till 
budget 2022 och verksamhetsplan 2022-2024 för Tolkförmedling Väst.

Ärendet
Som medlem i kommunalförbundet Tolkförmedling Väst har Bollebygds kommun fått möjlighet 
att yttra sig angående förslag till budget och verksamhetsplan 2022-2024. Direktionen har på 
sammanträde i maj 2021 beslutat att godkänna förslag till budget och verksamhetsplan 2022-
2024, samt att förslaget ska skickas till förbundsmedlemmarna för samråd inför beslut om budget 
och verksamhetsplan 2022-2024 på direktionsmöte den 24 september 2021. Eventuella 
samrådssynpunkter önskas senast den 1 september 2021.

I Bollebygds kommun är det socialförvaltningen och utbildningsförvaltningen som använder sig 
av Tolkförmedling Västs tjänster. En internremiss har skickats till de båda förvaltningarna, som 
inte har några synpunkter på förslaget. Socialförvaltningen noterar dock att den årliga 
uppräkningen för 2022 är 2,7 % och att det är högre än konsumentprisindex, men man lämnar 
inget annat förslag/synpunkt i ärendet.

Då ärendet berör två olika nämnder ska kommunstyrelsen sammanställa och besluta kring 
yttrandet å kommunens vägnar.

Budget och verksamhetsplan 2022-2024 beskriver vad som planeras i verksamheten under 2022-
2024 samt budget för 2022. Budget 2022 är lagd utifrån idag gällande förutsättningar och efter 
samråd med förbundets medlemmar. Medlemmarnas behov beräknas till ca 320 000 uppdrag för 
2022. Efter omprövning av nyttjandetiden på förbundets immateriella tillgångar förväntas 
investeringen vara helt avskriven år 2023 vilket resulterar i att avskrivningarna kommer öka med 
4,5 mkr 2022. Då denna kostnad bedöms vara av engångskaraktär och förbundet har en stabil 
ekonomi läggs en budget med negativt utfall som resulterar i ett underskott. Underskottet 
förväntas täckas av förbundets egna kapital. Det beräknade underskottet för 2022 (-4,5 mkr) 
föreslås därmed ej behöva återställas i enlighet med kommunallagens bestämmelser gällande 
balanskravet med åberopande av särskilda skäl. De särskilda skälen utgörs av att det beräknade 
underskottet år 2022 är av engångskaraktär utan bestående påverkan av förbundets ekonomiska 
resultat och ställning. Därutöver har förbundet över åren ansamlat ett eget kapital i syfte att bland 
annat nyttja vid situationer av engångskaraktär för att undvika att belasta förbundets medlemmar. 
En normal kostnadsutveckling förväntas fortsättningsvis och prisjusteringen för 2022 resulterar i 
en snitthöjning om 2,7 %.
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Kommunstyrelseförvaltningen bedömer att kommunen inte har något att erinra mot förslag till 
budget 2022 och verksamhetsplan 2022-2024 och föreslår att kommunstyrelsen beslutar 
detsamma.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att Bollebygds kommun inte har något att erinra mot förslag till 
budget 2022 och verksamhetsplan 2022-2024 för Tolkförmedling Väst.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Protokollsutdrag
 Förslag till Budget och verksamhetsplan 2022-2024
 Samråd om förslag till budget och verksamhetsplan 2022 för Tolkförmedling Väst

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§117 KS2021/145

Flytt av kommunens e-post till Exchange Online - återremiss 

Beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner att molntjänst får användas för 
kommunens e-post.

Ärendet
Till följd av stora risker och en allvarlig driftsstörning i kommunens gamla datacenter har 
kommunstyrelsen fattat beslut om att tillfälligt tillåta att kommunens e-post flyttas till 
molntjänsten Exchange Online som driftas av Microsoft. Kommunstyrelsen anser att frågan 
slutgiltigt ska avgöras av kommunfullmäktige. Kommunstyrelsen bedömning är att det finns tre 
möjliga alternativ och förordar en fortsatt drift av kommunens e-post som en molntjänst.

Kommunstyrelsen återremitterade ärendet på sammanträde i maj 2021 för att bl.a. undersöka om 
det finns andra e-postleverantörer inom EU. Kommunstyrelseförvaltningen har svarat på 
återremissens intentioner, genom särskilt yttrande. Bedömning görs att alternativet som innebär 
att kommunens e-post fortsätt att driftas som en molntjänst hos Microsoft innebär en betydligt 
lägre kostnad jämfört med lokal drift som framgår av bifogad rapport. Oavsett vilken modell som 
väljs beräknas alternativen rymmas inom befintlig IT-budget. Däremot kommer lokal drift av e-
post tränga undan andra projekt som i sin tur kan innebära andra negativa ekonomiska 
konsekvenser för kommunen. Kommunstyrelseförvaltningen kan inte bedöma kostnaden för 
byte till annan mailleverantör, sannolikt uppgår det till belopp som är högt över befintlig IT-
budget.
 
Av rapporten framgår att det finns tre möjliga alternativ.
1. Fortsatt drift av kommunens e-post som molntjänst
2. Lokal drift i uppgraderat datacenter.
Alternativet innebär att kommunen under hösten vidtar nödvändiga åtgärder för att säkerställa en 
så god driftsmiljö som möjligt genom att komplettera det nya datacentret så att det har kapacitet 
att drifta e-postserver. De främsta nackdelarna med detta alternativ är att det är dyrt och är sämre 
utifrån ett informationssäkerhetsperspektiv. Däremot kan det upplevas som mer ok utifrån ett 
dataskyddsperspektiv då informationen lagras på kommunens egna servrar.
3. Lokal drift i det gamla datacentret.
Detta alternativ innebär att e-posten flyttas tillbaka till det gamla datacentret, vilket innebär att de 
risker som nu har avvärjts genom migreringen återuppstår. Detta alternativ avråds starkt ifrån då 
det kan äventyra hela kommunens driftssäkerhet.
Utifrån ovanstående förordar kommunstyrelseförvaltningen en fortsatt drift av e-post som 
molntjänst.
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Oavsett vilket alternativ som väljs måste kommunen stärka arbetet med informationssäkerhet och 
dataskydd. En mängd åtgärder är planerade bl.a. utbildningar, nya riktlinjer och rutiner. Den mest 
akuta åtgärden är att kommunens verksamheter måste arbeta utifrån ett riskbaserat 
förhållningssätt där varje informationsmängd bedöms och lämplig behandling väljs för just den 
informationen. Till stöd för det arbetet behövs tydliga riktlinjer, rutiner och kompetens.
 
Av yttrandet framgår kommunstyrelseförvaltningens bedömning avseende en annan e-
postleverantör. Förvaltningens bedömning är att det skulle innebära kraftigt ökade kostnad, 
sämre funktionalitet i befintliga system samt att det i dagsläget saknas kompetens och 
erfarenheter från andra e-postlevarantörer. Förvaltningen bedömer vidare att en upphandling 
behöver genomföras då det saknas andra leverantörer på befintligt ramavtal.
 
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner att molntjänst får användas för 
kommunens e-post.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Flytt av e-post till molntjänst
 Yttrande ang. val av leverantör för e-post tjänst
 Rapport avseende drift av e-post
 §100 KS Flytt av kommunens e-post till Exchange online

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§118 KS2021/214

Inköps- och upphandlingspolicy för Bollebygds kommun - 
diskussion 

Ärendet
Dagens sammanträde
Ekonomichef Daniel Aronsson redogör för arbetet med en ny inköps- och upphandlingspolicy 
för kommunen. 
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§119 KS2021/205

Delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för 
kommunstyrelsen 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen antar delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen, 
enligt upprättat förslag daterat 2021-08-11.

Kommunstyrelsen upphäver samtidigt tidigare beslut om delegeringsordning, antagen av 
kommunstyrelsen 2015-01-26, § 17, reviderad 2017-11-20, § 169.

Ärendet
Nuvarande delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen fastställdes i 
januari 2015 och reviderades i november 2017. Kommunstyrelseförvaltningen ser ett behov av att 
dokumentet revideras. Dels har kommunstyrelseförvaltningens interna organisation ändrats på så 
vis att en del tjänster försvunnit och andra tillkommit, dels finns behov av att justera samt lägga 
till ett antal punkter i delegeringsordningen. Ändringsförslagen framgår av färgmarkeringar i 
dokumentet.

Förslag till beslut
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar delegeringsföreskrifter och delegeringsordning för kommunstyrelsen, 
enligt upprättat förslag daterat 2021-08-11.

Kommunstyrelsen upphäver samtidigt tidigare beslut om delegeringsordning, antagen av 
kommunstyrelsen 2015-01-26, § 17, reviderad 2017-11-20, § 169.
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 

Beslutsunderlag
 Delegeringsordning för kommunstyrelsen
 Kommunstyrelsens delegeringsföreskrifter och delegeringsordning

Skickas till
Kommunstyrelsen
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§120 KS2020/214

Modulerna på Lokes väg - uppdrag 

Beslut
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen
Kommunstyrelsen ger lokalstrategen i uppdrag att utreda möjlighet, förutsättningar, 
konsekvenser och kostnader för en flytt av modulerna på Lokes väg till Råssa. Uppdraget ska 
återrapporteras till kommunstyrelsen senast januari 2022. 

Ärendet
Bakgrund
Modulerna på Lokes väg i Bollebygd uppfördes av kommunen under åren 2016-2018 i syfte att 
användas som HVB-hem. Totalkostnaden för uppförandet av byggnaden landade på 12 485 440 
kr. Hittills har kommunen skrivit av 1 526 000 kr, restvärdet är i nuläget 10 960 000 kr. Utöver 
kapitalkostnader (avskrivning och ränta) belastar Lokes Väg kommunen med även av kostnader 
för byggnadens uppvärmning samt viss tillsyn/skötsel, vilket uppgår till ca 50 tkr/år. Byggnaden 
har sedan den färdigställdes stått tom, med undantag för en kortare uthyrning under 2020. 
Bygglovet för modulerna på Lokes väg är tidsbegränsat fram till år 2026. Lokes Väg  är uppförd 
med ett tillfälligt bygglov som gäller i tio år, från det att bygglovet beviljades i oktober 2016. 
Senast det tidsbegränsade bygglovets utgång ska byggnaden vara riven. Lokes Väg är uppförd 
med ett tidsbegränsat bygglov som går ut 2026. Ett permanent bygglov är inte möjligt att få på 
platsen, detta utifrån rådande detaljplanebestämmelser och platsens förutsättningar i 
övrigt. Bygglovet för Lokes väg avser uppförande av bostadsmoduler i två plan. 
Användningsområdet för Lokes väg utgörs därmed som bostadsändamål enligt bestämmelse om 
tidsbegränsadebygglov för bostäder 9 kap. 33 a §33 PBL.

Förslag till beslut
Ledamöternas förslag till beslut
Michael Plogell (FR) föreslår följande: Kommunstyrelsen ger lokalstrategen i uppdrag att utreda 
möjlighet, förutsättningar, konsekvenser och kostnader för en flytt av modulerna på Lokes väg till 
Råssa. Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast januari 2022. 
 
Beslutsgång
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 
 

Beslutsunderlag
 Lokes Väg - Utredning förutsättningar och ekonomiska konsekvenser
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Kommunstyrelsen
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